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Protokół Nr ORN.0012.8.2015 

 

wspólnego posiedzenia  

Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady 

Miejskiej w Olecku oraz Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                       

i Rekreacji Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 15 września 2015 r. 
 

Na stan 8 członków Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa 

w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności w załączeniu. 

 

Na stan 6 członków Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu                               

i Rekreacji w posiedzeniu udział wzięło 5 – lista obecności w załączeniu. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – 

Małgorzata Adameit. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 Burmistrz Olecka – Wacław Olszewski, 

 Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza, 

 Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Tomasz 

Jagłowski, 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński, 

 Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury Garbate”– Radosław 

Skrodzki, 

 Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej 

Falęcki, 

 Przedstawiciel Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Olecku – 

Ryszard Czapeczko, 

 Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego – Anna Mitin, 

 Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk, 

 Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Michał 

Dunaj, 

 Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Maciej 

Kosiński, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

powitał wszystkich przybyłych na wspólne posiedzenie komisji i przedstawił proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i ustalenie przewodniczącego obrad. 

2. Podsumowanie sezonu letniego. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 
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Do punktu 1 – Otwarcie posiedzenia i ustalenie przewodniczącego obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

zgłosił propozycję, aby obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, 

Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada, a on przygotuje i odczyta na sesji 

referat na powyższy temat. 

 

Pan Wojciech Rejterada wyraził zgodę. 

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu. 

 

Przewodnictwo obrad przejął Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy 

Sportu i Rekreacji – Wojciech Rejterada. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu  2 – Podsumowanie sezonu letniego. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

zaproponował, aby osoby, które spieszą się zgłosiły chęć omówienia tematu jako pierwsze                                

w kolejności. Po przedstawieniu informacji prosił o zadawanie pytań.  

 

Przedstawiciel Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Olecku – Ryszard 

Czapeczko  

przedstawił informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Olecku 

podsumowującą działania podjęte w sezonie letnim 2015 – treść w załączeniu do protokołu.  

Podziękował policji oraz inspekcji weterynaryjnej za dobrą współpracę, która pomogła usunąć 

z targowicy niebezpieczny obiekt ruchomy. Dodał, iż kontrole na targowicy są 

przeprowadzane podczas każdego jarmarku.  

Reasumując stwierdził, iż w porównaniu do lat poprzednich, w tegorocznym sezonie nie 

wpłynęła żadna skarga rodziców dzieci, które przebywały na obozach i koloniach. 

Prawdopodobnie w ośrodkach, na które były skargi, w tym roku dzieci nie przebywały. Jego 

zdaniem sezon turystyczny w całym powiecie minął bez zastrzeżeń.  

 

Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Tomasz 

Jagłowski  

poinformował, iż działalność straży pożarnej podczas sezonu letniego nie odbiega znacznie od 

tego, co straż robi przez cały rok. Nie czynią specjalnych przygotowań, usuwają skutki 

zagrożeń. Przed samym sezonem realizują kilka stałych punktów. W okresie wakacji 

przeprowadzono pięć kontroli typowych obiektów wypoczynkowych: Hotel „Mazury” i Villa 

„Eden”, Hotel „Colosseum”, Przedsiębiorstwo Usługowe „Hotelik”, Centrum Szkolenia 

„Omega”, PHU „Żaczek”. Po przeprowadzonych kontrolach wydano pozytywne opinie o 

spełnieniu wymagań w zakresie ochrony przeciwpożarowej w tych budynkach. Poza 

obiektami wymienionymi powyżej wydano pięć pozytywnych opinii dla obiektów 

kontrolowanych w latach wcześniejszych: Internat ZST w Olecku, Szkoła Podstawowa Gąski, 

Internat ZSLiZ w Olecku, internat OSW dla Dzieci Głuchych w Olecku. 

W czasie wakacji komendę odwiedzały zorganizowane grupy dzieci, wypoczywające na 

terenie gminy Olecko. Wizyty te były okazją do zapoznania się z pracą strażaków, 

zaprezentowania sprzętu ratowniczego używanego podczas działań ratowniczych. Ratownicy, 
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poza zagadnieniami bezpiecznego zachowania na terenach wypoczynkowych, przekazywali 

informacje o bezpiecznym zachowaniu podczas kąpieli na otwartych akwenach wodnych.  

Ponadto straż zabezpieczała imprezy kulturalne i sportowe m.in. Olecki Maraton Pływacki, 

czy Przystanek Olecko i wiele festynów, podczas których starano się przekazać informacje dla 

dzieci i młodzieży na temat bezpiecznego zachowania.  

Jeśli chodzi o zdarzenia podczas tegorocznego sezonu letniego był bardzo spokojny pomimo, 

iż statystycznie wynika, iż było ich więcej niż w latach poprzednich. Chodzi o to, iż podczas 

zdarzeń drogowych nie było żadnych ofiar śmiertelnych, nie zanotowano również na terenie 

całego powiatu żadnych utonięć. Z pewnością jest to zasługa policji i ratowników wodnych. 

Reasumując podkreślił, że tegoroczny sezon letni był w miarę spokojny. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

podkreślił, iż cieszy go fakt, że mimo takich upałów, straż uznaje sezon letni za spokojny. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Olecku – Rafał Klauza 

poinformował, że podobnie jak straż pożarna nie czynią specjalnych przygotowań do sezonu 

letniego. W pierwszy i ostatni weekend wakacji policja przeprowadziła działania pod nazwą 

„Bezpieczny weekend” w godzinach 20:00-6:00 wykorzystując siły prawie całej komendy. 

Nie zanotowano wówczas żadnych poważnych zdarzeń. Podczas miesięcy wakacyjnych 

policja prowadziła działania pod nazwą „Pozory mylą, dowód nie”, podczas których docierała 

do sklepów, rozdawała ulotki i rozmawiała z właścicielami sklepów na temat zakazu 

sprzedaży alkoholu osobom nieletnim.  

W ramach prowadzonego wspólnie z kilkoma jednostkami powiatu „Programu dla zdrowia 

pogody ducha i długich lat życia mieszkańców powiatu oleckiego” policja przed 

zakończeniem roku szkolnego rozdała w szkołach ponad 1.700 książeczek związanych                        

z bezpieczeństwem podczas wakacji. Rozdano również odblaski i kamizelki odblaskowe.  

W trakcie wakacji odbyło się 7 spotkań w miejscach, gdzie był zorganizowany wypoczynek 

dzieci i młodzieży (m.in. Gąski, Dworek Mazurski, Olecko ul. Zamkowa). 

Jeśli chodzi o bezpieczeństwo nad wodą policja nie odnotowała żadnych zdarzeń związanych      

z utonięciem. W lipcu i sierpniu przeprowadzono 30 służb policyjną motorówką. Najczęściej 

patrole wykonywano wspólnie z ratownikami wodnymi. Korzystając z okazji podziękował 

straży pożarnej za transport motorówki nad wodę i z wody.  

Odnośnie bezpieczeństwa na drogach nie odnotowano w sezonie letnim wypadków 

śmiertelnych. Skontrolowano 1.164 samochody, nałożono 221 mandatów karnych.                            

W omawianym okresie przeprowadzono ponad 2.250 badań stanu trzeźwości kierowców, 

podczas których ujawniono ponad 40 osób. Akcje „Lejek” organizowane są zazwyczaj dwa 

razy w miesiącu i z pewnością przynoszą żądany efekt. 

W okresie wakacji policja ukarała 127 osób za spożywanie alkoholu w miejscach publicznych. 

Zwrócił uwagę na fakt, że jest problem z karaniem osób spożywających alkohol na pomoście 

przy dawnym budynku Ligi Obrony Kraju, do którego własności nikt się nie przyznaje.  

Jeśli chodzi o przestępczość nie zanotowano wzrostu, a wręcz spadek o 15 spraw. Natomiast  

w stosunku do ubiegłego roku o dwa zwiększyły się przestępstwa kryminalne z 43 na 45.        

W okresie letnim w całym powiecie zanotowano 2  bójki i pobicia oraz 3 przypadki  

uszkodzenia ciała.  

Policja zdaje sobie sprawę, że nie wszyscy mogą być zadowoleni z ich pracy i mogą mieć 

pretensje, że za późno interweniuje, jednak średni czas dojazdu w mieście to 5 minut, zaś na 

terenie powiatu 14 minut.  

Wskazał, iż problemem jest 10%-owy stan wakatów w jednostce (7 osób). Dzięki środkom 

gminnym i pomocy rzeczowej powiatu komenda mogła liczyć na wsparcie oddziałów 

prewencji z Olsztyna oraz zapewnienie środków na służby ponadnormatywne.  

Reasumując sezon wakacyjny uważa za bezpieczny.  
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

przedstawił sprawozdanie z działalności ośrodka w okresie wakacji – treść w załączeniu do 

protokołu.  

Korzystając z okazji podziękował radnym za zgłoszony wniosek w sprawie zakupu silnika do 

motorówki. Wspólnie z Prezesem Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 

Ratunkowego – Tomaszem Dunajem, dzięki przekazanym środkom w wysokości 18.000 zł, 

zakupili od prywatnej osoby motorówkę z silnikiem oraz wózkiem do przewozu łodzi. Łódź 

spełnia wymagania do patroli prewencyjnych, ale w sytuacji akcji ratowniczej wykonują 

telefony do straży lub policji. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

zapytał, czy w stosunku do ubiegłego roku ilość klubów i sekcji sportowych, które przyjechały 

była większa czy mniejsza.  

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że w 2013 r. były 62 kluby (63 sekcje) i 64 zorganizowane turnusy, w 2014 r. 

były 62 kluby, a zorganizowanych 76 turnusów, zaś w 2015 r. – 58 klubów a 75 turnusów.   

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

zaznaczył, iż na przestrzeni ostatnich lat ilość klubów i turnusów była na podobnym poziomie. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

wtrącił, że nie są w stanie sami zrobić więcej, bez zaplecza noclegowego w hotelach                            

i internatach. Starają się współpracować z właścicielami bazy hotelowej i w najbliższym 

czasie się z nimi spotkać, by omówić szczegóły współpracy. Kluby sportowe najpierw szukają 

i rezerwują miejsca noclegowe, następnie obiekty sportowe. Jeśli nie będą mieli bazy 

noclegowej, to nie przyjadą.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

podkreślił, iż oleckie obiekty sportowe zapewniają klientów właścicielom istniejącej bazy 

noclegowej. Gdyby powstał jeszcze jeden podmiot hotelowy, to prawdopodobnie w sezonie 

letnim byłby zapełniony.  

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

dodał, iż w tym roku ciekawostką jest, iż grupa sportowa pływaków z Chorzowa przyjechała 

do Olecka, a zazwyczaj na zgrupowania jeżdżą nad morze. Ponadto w Olecku gościli również 

piłkarzy ręcznych z Kłodzka.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

zapytał, w jaki sposób przekazywane są informacje o możliwości korzystania z obiektów dla 

różnych klubów i sekcji z Polski. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że w środowisku sportowym w każdej dyscyplinie Olecko jest znane. Dla 

fachowców nieważne są cyfry, ile było osób, tylko możliwość trenowania wielu dyscyplin.                

W Olecku można trenować jednocześnie 12 dyscyplin. Tego typu ośrodków w Polsce nie ma 

wielu.  
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Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

był ciekawy, skąd osoby z Polski lub z zagranicy wiedzą o możliwości trenowania w Olecku. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

wyjaśnił, iż na początku działania hali wysłali informacje do kilkuset klubów sportowych                  

w całej Polsce. Olecko leży w północno-wschodniej części kraju. Każdy klub sportowy liczy 

swoje finanse pod względem dowozu sportowców, który jest jednym z najdroższych 

elementów.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Karol Sobczak 

zapytał, czy jest jakaś możliwość, aby organizować półkolonie również w sierpniu w związku 

z tak dużym zainteresowaniem.  

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

stwierdził, że dla ośrodka jest to kłopot, ponieważ logistyka związana z organizacją półkolonii 

wymaga zaangażowania wielu osób. Ponadto w sierpniu obiekty są oblegane przez wiele 

klubów sportowych. Należałoby wówczas wybierać między organizacją półkolonii                            

a przyjmowaniem klubów sportowych z zewnątrz.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Karol Sobczak 

zapytał, czy w związku z powyższym istnieje potrzeba, aby gmina inwestowała w dodatkowe 

obiekty sportowe.  

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, iż sytuacja jest różna w zależności od pory roku. Sezon w hali wydłuża się, 

gdyż np. jeden klub sportowy koszykarzy będzie trenował w Olecku do 2 października br. 

Jego zdaniem brakuje oferty na okres zimowy, a tym samym obiektów zewnętrznych krytych. 

Do Olecka przyjeżdża najwięcej klubów piłki nożnej i zimą jest kłopot. 

Jeden z oleckich przedsiębiorców wystąpił z wnioskiem o wydzierżawienie na dłuższy okres 

czasów trzech bocznych kortów tenisowych, które chciałby zadaszyć.     

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  – Anna Kaczor  

zapytała, czy przy skoczni funkcjonuje wypożyczalnia rowerów. 

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

odpowiedział, że wypożyczalnię rowerów prowadzi PHU Impuls z Olecka. Informacja o tym 

znajduje się na obiektach ośrodka.   

 

Członek Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Anna Kaczor  

wtrąciła, iż ludzie nie wiedzą, że w Olecku jest wypożyczalnia rowerów, bo jest to zbyt słabo 

rozreklamowane.  

 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Olecku – Andrzej Kamiński 

dodał, że aby prowadzić wypożyczalnię rowerów należy mieć odpowiednie zaplecze, przede 

wszystkim warsztat i przeszkolonego mechanika. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

podziękował za zaproszenie na posiedzenie komisji i przedstawił informację na temat 

działalności przedsiębiorstwa w okresie letnim – treść w załączeniu do protokołu.  
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Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, iż widać starania przedsiębiorstwa o dbałość w oczyszczaniu miasta w tych 

miejscach, gdzie obowiązuje umowa. Widać również, iż środki i liczba pracowników są za 

małe. Zapytał, czy istnieje potrzeba zakupu specjalistycznego sprzętu, który poprawiłby 

efektywność sprzątania oraz jakie są potrzebne dodatkowe środki szczególnie w sezonie 

letnim, aby miasto „lśniło”.   

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że spółka ogłosiła przetarg na leasing sprzętu do akcji zimowej (duży 

traktor+posypywarka+pług). Na wiosnę planuje zakup nowej zamiatarki również w formie 

leasingu.  

Jeśli chodzi o środki finansowe, przedsiębiorstwo mogłoby zatrudnić jeszcze 5-10 osób, ale 

potrzeba na to ok. 30-40 tys. zł miesięcznie. Środki takie może pozyskać jedynie w ramach 

wygranych przetargów, ale przetargi są loterią. Obecnie zatrudnionych jest 31 osób i środki, 

którymi obecnie dysponuje spółka pokrywają potrzeby. Na koniec sierpnia spółka zanotowała 

1.000 zł zysku.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

prosił, aby sprawdzić, czy gmina ogłaszając przetarg mogłaby stosować klauzulę „in- 

house”, czyli korzystania w świadczeniu usług publicznych z własnej jednostki                             

i zagwarantować taką kwotę w budżecie gminy, która wpłynie na polepszenie jakości                     

i częstotliwości sprzątania, bo dotychczasowe działania ze względu na brak środków                                 

i pracowników są niewystarczające.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

zapytał prezesa, z czego wynika brak zainteresowania pracą w przedsiębiorstwie mimo tak 

dużego bezrobocia. Czy stawka jest za mała, czy chodzi o sezonowość pracy? Z informacji 

prezesa wynika, że we wcześniejszych latach nie było tego problemu. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, iż we wcześniejszych latach wiosną wpływało kilkadziesiąt podań o pracę.                   

W tym roku tylko jedna osoba pytała o możliwość zatrudnienia.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

zapytał, czy jest możliwość zatrudnienia w spółce osób zarejestrowanych w urzędzie pracy. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

odpowiedział, że spółka prowadzi prace społecznie użyteczne zlecone przez MOPS w Olecku, 

ale jakość wykonywania pracy przez te osoby jest różna.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Karol Sobczak 

zapytał, czy jeśli firma wygra przetargi i pozyska większe środki, to będzie w stanie zapewnić 

większe zatrudnienie i lepszą jakość usług, gdy w obecnej sytuacji brak jest chętnych do pracy.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

stwierdził, iż jeśli przedsiębiorstwo dysponowałoby większą sumą pieniędzy, to automatyczne 

stawka wynagrodzenia mogłaby być zwiększona. Ponadto można byłoby zakupić sprzęt, który 

wykonywałby prace za ludzi. Jednak  należy zdać sprawę z tego, że sprzęt do usług 

komunalnych jest bardzo drogi.  
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Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

poinformował, iż mieszkańcy prosili przekazać parę uwag odnośnie pracy pracowników spółki 

latem. Proszą, aby pracownicy jadąc chodnikiem zwracali uwagę na pieszych oraz na 

oszczędności w zużyciu paliwa, aby przyjeżdżając traktorem w celu podlewania roślin 

wyłączali pojazd. 

Zapytał prezesa o opinię na temat pojemników na piasek ustawianych zimą przy 

skrzyżowaniach w celu posypywania przejść dla pieszych, zanim przyjedzie ciężki sprzęt.  

 

Prezes Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Olecku – Andrzej Falęcki 

oznajmił, iż zwróci pracownikom uwagę i przekaże zastrzeżenia. Jeśli chodzi o pojemniki na 

piasek spółka ma zlecone prace w pewnej formie i wykonują ją zgodnie z umową. Osobiście 

pojemniki na piasek widział w Wilnie, gdzie w okresie zimowym pracownicy posypywali 

śliskie nawierzchnie. Jego zdaniem w Olecku to rozwiązanie nie sprawdziłoby się.  

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury Garbate”– Radosław Skrodzki 

przedstawił informację o najważniejszych działaniach ośrodka w okresie letnim 2015 – treść              

w załączeniu do protokołu.   

Nawiązując do XVIII Mazurskich Spotkań z Folklorem oraz Swojskich Spotkań poddał 

pod rozwagę dokupienie jeszcze przynajmniej 20 ławek dla publiczności, którą                          

w większości są osoby starsze.  

Wspomniał, iż w ramach I Oleckiego Święta Mleka i Miodu odbyły się koncerty disco polo. 

Gwiazdą wieczoru był zespół Weekend. Gaża tego typu zespołów sięga 30.000 zł, zatem nie 

są to tanie zespoły, ale frekwencja publiczności była ogromna. Należy mieć na uwadze, że są 

to obustronne korzyści, bo jeśli frekwencja na placu jest duża, to sprzedaż produktów jest 

również znaczna. Starsze pokolenie zarzuciło mu, iż na imprezach nie można było za darmo 

niczego spróbować.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

wtrącił, iż słyszał opinie właścicieli lokali i sklepów, którzy byli zadowoleni, bo publiczność 

zostawiała pieniądze w Olecku. 

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku – „Mazury Garbate”– Radosław Skrodzki 

dodał, iż również dotarły do niego takie opinie i wie, że wówczas lokale i sklepy były bardzo 

długo otwarte.  

Ośrodek powinien działać szerokotorowo i oferować różne rodzaje muzyki, od muzyki 

poważnej poprzez hip-hop do muzyki jazzowej.   

 

Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Maciej Kosiński 

poinformował, że w tym roku przeprowadzono 12 akcji do wywrotek sprzętu pływającego 

oraz 15 sierpnia została przeprowadzona akcja bezpośrednia do tonącego dziecka na plaży 

przy skoczni.  

W czerwcu, jak co roku, zostały przeprowadzone prelekcje dla uczniów szkół podstawowych 

na terenie kąpieliska „Skocznia”. Dodatkowo zorganizowano przejażdżki łodziami 

wiosłowymi i łodzią motorową, a także gry i zabawy dla dzieci.  

Był to kolejny sezon letni, kiedy brakowało ludzi do pracy w charakterze ratownika wodnego. 

Ich stowarzyszenie, które jest w trakcie rejestracji, będzie starało się to zmienić, bo planują 

szkolić młodzież pod kątem instruktorskim. Niestety brakuje również osób szkolących – 

instruktorów ratownictwa. 
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Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Karol Sobczak 

zapytał, czy jest jeszcze inny powód, oprócz możliwości pozyskiwania środków 

zewnętrznych, że zakładane jest nowe stowarzyszenie.  

 

Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Michał Dunaj 

wyjaśnił, iż stowarzyszenie nie będzie podlegać pod WOPR, ale pod Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych. Podczas ferii odbędą się szkolenia instruktorów ratownictwa przez 

instruktorów z MSW, którzy następnie będą mogli szkolić np. jednostki mundurowe.  Jeśli 

sami zdobędą uprawnienia do przeprowadzania szkoleń, to rozwiąże się problem braku 

ratowników na sezon letni. Pracować na kąpielisku mogą tylko osoby pełnoletnie.  

Jeśli chodzi o stowarzyszenie dokumenty rejestracyjne zostały już przesłane do sądu                                

i w przeciągu miesiąca najdalej dwóch zostanie nadany numer Krajowego Rejestru Sądowego. 

W ostatnią niedzielę ratownicy brali udział w kwalifikowanych zawodach udzielania pierwszej 

pomocy, gdzie zajęli I miejsce i zdobyli nagrody za ponad 6.000 zł (deskę ortopedyczną, 

zestaw do tlenoterapii, torbę R1) dodatkowo za najlepiej przeprowadzoną resuscytację 

krążeniowo-oddechową zdobyli talon na 200 zł do wykorzystania w sklepie medycznym.  

Mają duże plany i będą działać tak, by je zrealizować. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

pogratulował ratownikom sukcesu. Cieszy go, że jest inicjatywa, pomysły i chęć działania 

wśród ratowników. 

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

przypomniał, iż został zgłoszony wspólny wniosek dwóch komisji o zaplanowanie                             

w przyszłorocznym budżecie gminy środków na utworzenie Oleckiej Szkoły Ratowników. 

Kąpieliska strzegą ratownicy zatrudniani przez MOSiR. Gmina mogłaby zainwestować                     

w zdobycie stosownych uprawnień przez młodych ludzi. Koszt na jedną osobę wynosi                           

ok. 2.000 zł. Rocznie można byłoby na ten cel przeznaczyć w budżecie 20.000-30.000 zł, aby 

przeszkolić 10-15 osób. Osoby przeszkolone za zapewnienie im szkolenia i zdobycia 

stosownych certyfikatów odpracowałyby to na oleckich kąpieliskach.  

Zgłosił wniosek, aby nie rezygnować ze strzeżenia kąpieliska na „dzikiej plaży”. 

Mieszkańcy narzekają na brak ratowników w tamtym miejscu. 

Reasumując przypomina o zgłoszonym wniosku w sprawie Oleckiej Szkoły Ratowników, 

przeprowadzić nabór chętnych i współpracować w tym zakresie z nowotworzonym 

stowarzyszeniem oraz zainwestować środki w przeszkolenie własnych instruktorów                    

i przeszkolić ich na tyle, aby można było stworzyć w Olecku bazę szkolenia wodnego. 

Dyrektor MOSiR opowiadał, w jakich okolicznościach została zakupiona motorówka. 

Motorówka nadaje się do prewencji i dopłynięcia do jakiegoś zdarzenia na wodzie. Orientował 

się, że ponton ratowniczy, który posiadają strażacy, a byłby stuprocentowym zapewnieniem 

bezpieczeństwa na wodzie, kosztuje ok. 70.000-80.000 zł. Zapytał ratowników, czy zakup 

takiego pontonu miałby sens. 

 

Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Maciej Kosiński 

odpowiedział, że ponton jest typową łodzią do ratownictwa, oni nie potrzebują aż tak dużego 

kadłuba. Łódź, którą posiadają obecnie służy bardziej do patroli niż do ratownictwa, bo kadłub 

jest za mały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

podkreślił, iż po zarejestrowaniu stowarzyszenia będzie możliwość pozyskania środków 

zewnętrznych na zakup sprzętu. Zapytał, czy ratownicy orientowali się już jakie są projekty. 
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Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Michał Dunaj 

wyjaśnił, że oleckie stowarzyszenie współpracuje z ratownikami z Żyrardowa, którzy 

pozyskują na swoją działalność bardzo dużo środków zewnętrznych mając przy tym o wiele 

mniejsze jezioro. Jego zdaniem będzie możliwość pozyskania pieniędzy na zakup 

półtonowego kadłuba z twardym podłożem.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

poprosił przedstawicieli WOPR o dostarczenie informacji, jakie są potrzeby w zakresie 

pozyskiwania instruktorów, bo w początkowym okresie działania stowarzyszenie nie powinno 

być zbyt obciążane pozyskiwaniem sprzętu. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy w przyszłym roku ratownicy będą obecni na kąpielisku w Dworku Mazurskim. 

 

Przedstawiciel Oleckiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego – Maciej Kosiński 

odpowiedział, iż to zależy od tego, ilu ratowników będzie pracować. 

 

Inspektor Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego – Anna Mitin 

przedstawiła informacje na temat podsumowania sezonu letniego – treść w załączeniu do 

protokołu.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

zaapelował, aby o konkursach ogłaszanych na organizację wypoczynku w przyszłym 

roku informować potencjalnych organizatorów takiego wypoczynku z gminy Olecko, by 

wszyscy mieli możliwość aplikowania o środki na ten cel. 

 

Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru – Alicja Mieszuk 

stwierdziła, że właściwie przedmówcy powiedzieli już wszystko na temat sezonu letniego i nie 

chce się powtarzać, więc podsumuje temat. Miasto jest produktem, który trzeba sprzedać, ale 

żeby go sprzedać, musi się wyróżniać. Wyróżnikiem może być dziedzictwo kulturowe, 

którego Olecko nie posiada albo wydarzenia, którym kiedyś był Przystanek Olecko. Obecnie 

jego oferta jest poszerzana, ale nie wyróżnia się on niczym spośród innych ofert letnich                      

w regionie. Z pewnością wyróżnikiem Olecka jest kompleks rekreacyjno-sportowy, który 

cieszy się dużym zainteresowaniem. Do Olecka przyjeżdża też druga grupa turystów – rodzice 

z małymi dziećmi, którzy potrzebują nieco innej oferty niż grupy kwalifikowane, czyli placów 

zabaw, bezpiecznych kąpielisk i możliwości bezpiecznego zwiedzania Olecka pieszo lub 

rowerem. Urząd w tym roku skupił się na poszerzeniu taniego, ale efektywnego narzędzia  

informowania i promowania gminy poprzez Internet. Została wykupiona w GOOGLE VIEW 

zakładka dotycząca hali widowiskowo-sportowej z pływalnią, a pomocą której można obejrzeć 

halę i zapoznać się z jej ofertą na całym świecie.  Ponadto gmina inwestuje w miejską stronę 

internetową. Strona została poszerzona o ofertę jej mobilnego przeglądania poprzez 

oznaczenie miasta kodami QR. Na wniosek  jednego z radnych centralny plac w mieście został 

oznaczony. Ludzie korzystają z tych informacji. Na stronie jest licznik odwiedzin poprzez 

kody i widać, że tendencja jest wzrostowa.  

Ponadto trwają prace nad przewodnikiem mobilnym. Obecnie gmina posiada przewodnik, 

który powstał w ramach projektu realizowanego wspólnie z Urzędem Marszałkowskim 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Tworzona jest lokalna wersja, która będzie posiadać 

to, czego nie ma w przewodniku wojewódzkim, czyli baza gastronomiczna, hotelowa. 

Aplikacja jest bardzo użyteczna, bo pozwala w szybki i łatwy sposób otrzymać pełną 

informację. Aplikacja będzie przygotowana do zainstalowania w smartfonach oraz tabletach i 

będzie mogła pracować w trybie online i offline. Będzie to najtańsza i najbardziej efektywna 
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droga dotarcia do każdego turysty. Oprócz powyższego urząd wydaje publikacje, ale w jej 

opinii wydawnictwa drukowane szybko dezaktualizują się i odchodzą do lamusa.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

zwrócił uwagę, iż otrzymał zgłoszenia od ludzi przyjezdnych, aby lepiej oznaczyć 

atrakcje turystyczne w mieście za pomocą tradycyjnych oznaczeń – strzałek i tablic.  

Prosił, aby zaplanować środki na odnowienie tablic na Wiewiórczej Ścieżce. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

zwrócił uwagę, iż przy linowej piramidzie przy placu zabaw znajduje się informacja, że     

o zdarzeniach należy informować zarządcę. Zgłosił, iż brakuje informacji, kto jest 

zarządcą piramidy i numeru telefonu do kontaktu.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

podziękował Pani Alicji Mieszuk za nową formę promocji gminy, że urząd stara się iść                      

z duchem czasu. 

Reasumując stwierdził, że z informacji gości wynika, iż miniony sezon letni był udany 

zarówno pod względem wydarzeń kulturalno-sportowych jak i bezpieczeństwa. Cieszy fakt, iż 

kompleks sportowo-rekreacyjny miał duże obłożenie i wpłynęły z tego tytułu środki, bo 

obiekty trzeba utrzymać przez cały rok.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

poprosił, aby informacje przedłożone przez gości przesłać radnym drogą mailową.  

 

Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel  

podziękował wszystkim gościom za udział w posiedzeniu, a szczególne podziękowania 

przekazał straży pożarnej, policji i ratownikom wodnym, bo w tym roku w kraju było 

mnóstwo pożarów i utonięć, a w naszej gminie nie było żadnego nieszczęśliwego wypadku.  

Zadeklarował daleko idące wsparcie służbom ratowniczym.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski.  

 

Członek Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Maciej Juchniewicz 

stwierdził, iż dyrektor MOSiR-u wspominał o propozycji oleckiego przedsiębiorcy na temat 

wydzierżawienia kortów. Zapytał, czy wiadomo coś więcej na ten temat, kto w tej sprawie 

podejmuje decyzję i jakie jest zdanie burmistrza w tej kwestii. 
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Zastępca Burmistrza – Henryk Trznadel  

odpowiedział, że decyzję w tej sprawie podejmuje burmistrz. Z wnioskiem o dzierżawę                        

3 kortów na okres minimum 10 lat wystąpił właściciel Hotelu „Colosseum”, który chce je 

zadaszyć. Burmistrz pozytywnie zaopiniował wniosek.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – 

Wojciech Leonarczyk 

zwrócił uwagę, iż na plażę przy skoczni przychodziły grupy zorganizowane sportowców, 

którzy między plażowiczami grali w piłkę. Wnosi, aby podczas podpisywania umów 

informować sportowców o regulaminie plaży miejskiej i go egzekwować.  

 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono.  

 

 

     Protokołowała                                                                  Przewodniczący posiedzenia          

Małgorzata Adameit                                                          Wojciech Rejterada  


